

DELIBERATIONS

COMMISSION DES FINANCES

Compte rendu de l'assemblée du 27 mai

Sont présents: MM. les échevins Vallières, président, Sadler, Ekers, Lapointe, Carter, DeSerres et Payette.

—Soumis des réquisitions pour fournitures au département de l'Hôtel de Ville.

Résolu: De souscrire auxdites réquisitions.

—Le contrôleur de la Ville présente un rapport exposant qu'un contribuable offre de vendre à la Ville, au pair, une débenture portant intérêt de 3½%.

Résolu: Que le trésorier de la Ville soit autorisé à acheter ladite débenture pour le fonds d'amortissement.

—Les avocats de la Ville recommandent l'acquiescement de la note de M. Eug. Globensky, au montant de \$140.80 pour factums, et \$9.10 pour frais *re J. Prévost vs. Wm. Lamoureux.*

Résolu: De présenter au Conseil un rapport dans ce sens.

—Soumis, par M. Drouin, un état des quantités de charbon et de bois requises par les divers départements de la Ville.

Résolu: Que des soumissions pour ces quantités de bois et de charbon soient demandées suivant le rapport de M. Drouin et le cahier de charges qui pourra être vu à l'Hôtel de Ville, et que ces soumissions soient adressées au greffier.

—Un compte de M. Charlebois, au montant de \$37.74 pour effets fournis et pour travail, ainsi qu'un compte de Madame Burke pour chaises brisées et réparées, en rapport avec les élections, étant produit, il est

Résolu: De les payer sur le contingent.

—Soumis, par MM. Coyle & Tétreau, un état de leurs travaux depuis le 20 jusqu'au 26 mai 1904.

Résolu: De le déposer sur le bureau.

—Soumis trois documents:

1° Compte de la Montreal Heat, Light & Power Co.

2° Lettre de la Montreal Water & Power Co.

3° Requête de M. I.-C. Lavigne.

Résolu: De soumettre ces documents aux avocats de la Ville.

—Soumise une opinion des avocats de la Ville *re Taxes de Saint-Henri.*

Résolu: De payer sous protêt, conformément à l'opinion des avocats de la Ville.

—Soumise une opinion des avocats de la Ville, concernant le paiement de la milice de Saint-Jean pour services rendus pendant la dernière grève.

Résolu: De déposer cette opinion sur le bureau.

—Soumise une lettre de la Banque de Montréal, concernant les \$10,000 *re Hamel.*

Résolu: De déposer cette lettre aux archives.

—Un rapport des avocats de la Ville sur l'affaire Vipond étant soumis, il est

Résolu: Que le terrain qui manque à M. Vipond lui soit remis, pourvu qu'il soit fait des arrangements satisfaisants avec les parties intéressées, et que la Ville soit dégagée de toute responsabilité, et qu'un acte à cet effet soit préparé sous la direction des avocats de la Ville.

—Soumise une lettre de M. Ethier *re offre de M. Boyer, en rapport avec la rue Mentana.*

Résolu: De demander au trésorier un rapport sur le coût des égouts mentionnés par M. Boyer et à M. Barlow un rapport sur la valeur du terrain offert.

—Le rapport de la Commission des Marchés, concernant la reconstruction des bâtisses détruites par le feu aux abattoirs de l'Est étant soumis et discuté, il est

Résolu: Que l'opinion des avocats de la Ville soit demandée sur toute la question, et qu'ils soient priés de dire quelle est la responsabilité de la Ville concernant la reconstruction de ces bâtisses, et si, vu le contrat existant entre la compagnie du C. P. R. et la Ville, celle-ci est obligée de donner encore de l'argent à la compagnie, et si elle n'aurait pas le droit de se libérer de toute obligation en lui offrant les \$5,000 de l'assurance.

—Soumis deux lettres de MM. Ed. Daignault et Marc Devergne demandant des situations.

Résolu: De les déposer sur le bureau.

—Soumise une lettre de M. Ethier concernant la législation à Québec et le bill de Montréal en particulier.

Résolu: Que le greffier soit autorisé à donner ordre à l'imprimeur du Roi d'imprimer pour la Ville 300 exemplaires du bill de la Ville en français et 200 en anglais.

—Soumis le rapport de la sous-commission des Impres-

FINANCE COMMITTEE

Report of Meeting, held the 27th of May.

Present: Ald. Vallières, chairman, Sadler, Ekers, Lapointe, Carter, DeSerres and Payette.

Submitted requisitions for supplies required by the City Hall department.

Resolved: To concur therein.

—The City Comptroller reported that a ratepayer offered to sell to the City, one of its debentures bearing 3½% interest at par.

Resolved: To authorize the City Treasurer to purchase the same for the sinking fund.

—The City Attorneys recommended to settle the \$140.80 account of Mr. Eug. Globensky for factums and also \$9.10 for costs *re J. Prévost vs. Wm. Lamoureux.*

Resolved: To report to Council accordingly.

—Mr. Drouin submitted a statement showing the quantity of coal and wood required by the various departments of the City.

Resolved: That tenders be invited for supplying the above quantity of coal and wood, in accordance with Mr. Drouin's report and the specifications which may be seen at the City Hall, and that said tenders be addressed to the City Clerk.

—A bill from Mr. Charlebois for \$37.74 for articles furnished and work done, and another from Mrs. Burke for repairing broken chairs during election time, being produced, it was

Resolved: To pay the same out of the contingent fund.

—Messrs. Coyle & Tétreau submitted a statement of their doings from the 20th to the 26th of May, 1904.

Resolved: That the same be filed.

—Submitted three documents:

1.—Bill from the Montreal Light, Heat & Power Co.

2.—A letter from the Montreal Water & Power Co.

3.—A petition from Mr. I. C. Lavigne.

Resolved: To forward the same to the City Attorneys.

—Submitted an opinion from the City Attorneys *re St. Henri taxes.*

Resolved: To pay, without protest, in accordance with the City Attorneys' opinion.

—Submitted an opinion from the City Attorneys, concerning the payment of the St. John Militia for services rendered during the last strike trouble.

Resolved: That the same be filed.

—Submitted a letter from the Bank of Montreal anent the \$10,000 *re Hamel.*

Resolved: To file the same.

—Submitted a report from the City Attorneys, concerning the Vipond matter, and it was

Resolved: That the land, of which Mr. Vipond is short, be made good to him, provided satisfactory arrangements are made with interested parties, that the City be held harmless and that a deed be passed to that effect for the guidance of the City Attorneys.

—Submitted a letter from Mr. Ethier *re Mr. Boyer's offer in relation to Mentana street.*

Resolved: That the treasurer be asked for a report upon the cost of the sewers mentioned by Mr. Boyer, and Mr. Barlow for one upon the value of the land offered.

—The report from the Market Committee, concerning the reconstruction of the buildings destroyed by fire at the Eastern Cattle Market having been submitted and discussed, it was

Resolved: That the City Attorneys be asked their opinion upon the whole question, and that they be requested to define the City's liability, concerning the reconstruction of these buildings, and whether, considering the existing contract between the Canadian Pacific Railway Company and the City, the latter is obliged to pay out more money to the company, and whether it would not have the right to be freed from all liability by offering said company the \$5,000, amount of the insurance upon said destroyed buildings.

—Submitted two letters from Messrs. Ed. Daignault and Marc Devergne, asking for positions.

Resolved: That said letters be filed.

—Submitted a letter from Mr. Ethier, concerning legislation at Quebec and the Montreal bill in particular.

Resolved: That the City Clerk be authorized to order the King's Printer to print 300 copies of the Montreal bill in French and 200 in English.

—Submitted the report of the committee on printing, re-